

阅读短文，从方框中选择适当的词并用其正确的形式填空（每词限用一次）。

create around challenge well teach free smart cost solve it

DeepSeek is a new AI company from China. Recently, it has become very popular. On 20th January, 2025, DeepSeek introduced two new models. These models are very 1 and can do many things. One of the models, called DeepSeek-R1-Zero, is very special. It can 2 maths problems, write simple code, and chat like humans. What's special? It learns by practising, not just reading examples.

DeepSeek-R1-Zero learns like students that do homework. Other AI systems need many examples to learn, but R1 improves by 3. "It's like 4 a bird to fly," said an engineer. "The more it tries, the 5 it works."

The AI is 6 for schools and small businesses. A teacher in Vietnam said, "Now even villagers can use AI without worrying about 7."

But there are 8. AI sometimes makes mistakes in languages like German or Russian. The team is trying to fix this. "We want AI to help everyone 9 the world," they said.

DeepSeek's success shows that China is getting better at making AI. It is changing the world of AI. It tells us that great things come from 10 and hard work, not just money.

**整体分析：** 文章大意：本文主要介绍了DeepSeek的相关信息。

可沿着虚线剪开

**参考答案与解析**

**答案:** smart, solve, creating, teaching, better, free, cost, challenges, around, it

**解析:**

1. 'smart' 形容AI模型非常智能，符合语境。, 2. 'solve' 指解决数学问题，符合语境。, 3. 'creating' 表示通过实践来提升，符合语境。, 4. 'teaching' 比喻‘像教鸟飞’，符合句子的比喻结构。, 5. 'better' 表示AI通过实践变得更加高效，符合语境。, 6. 'free' 表示AI对于学校和小型企业是免费的，符合语境。, 7. 'cost' 指使用AI时不需要担心费用问题，符合语境。, 8. 'challenges' 指AI在处理语言时可能遇到的问题，符合语境。, 9. 'around' 指AI的目标是帮助全世界的人，符合语境。, 10. 'it' 指代AI，符合语境。

**考点总结:** 短文理解：根据语境填入正确单词，动词时态和形式：根据语境变化选择单词形式，短文结构：通过上下文推断单词